
        ZPRÁVA O ČINNOSTI SDH SOBĚSUKY ZA ROK 2014 

 

 
    Vážení hasiči, vážení hosté, předkládám vám zprávu o činnosti SDH Soběsuky za 

rok 2014. 

    Rok 2014 můžeme obecně označit v životě našeho sboru za normální, bez 

jakýchkoliv mimořádností. Jako každoročně hasičský rok končí a zároveň začíná 

VVH. Ta naše bývá už několikátý rok druhou sobotu v lednu. 

    Vzhledem k novým předpisům, které v ČR upravují prodej alkoholu, si sbor v 

únoru vyřídil živnostenské oprávnění a příslušnou licenci povolující prodej alkoholu 

na akcích sboru. Na konci února jsme také pod hlavičkou sboru uspořádali 

informační schůzku občanů k místnímu referendu, které se v obci Neurazy konalo. 

    První velkou akcí v roce, pořádanou pro členy sboru i veřejnost je stavění májky. 

Je to akce velmi tradiční a také tradičně úspěšná. Značný podíl na úspěchu má 

samozřejmě J. Trhlík a jeho traktor s navijákem. Stavět májku klasicky ručně bych si 

nechtěl ani představit. Samotnému stavění májky předcházela jako vždy jarní brigáda 

na úklid obce, tentokrát s účastí trochu slabší než jiné roky. Naštěstí jsou někteří 

členové a jejich rodiny, na které se dá vždy spolehnout.    Jednu drobnou faktickou 

poznámku – pokud si někdo na ohniště u májky odloží nějaké soukromé větve, plevel 

nebo jiný odpad, ať si ho také včas spálí. To ohniště není skládka odpadu, které by 

měli hasiči uklízet. 

    V květnu se ve Stodě konaly okresní oslavy 150 výročí založení prvního českého 

SDH. V rámci nevelké delegace okrsku se účastnili Pavelka st.  a  Pavelka ml. Oslavy 

měly dobrou úroveň a hlavnímu organizátorovi, p. Hájkovi z SDH Partoltice, bylo 

vysloveno poděkování. 

    Soutěže v požárním sportu se loni v našem okrsku konaly dvě. První byla 21. 6. v 

Prádle a druhá 9. 8. v Žinkovech. Soutěže v Prádle jsme se nezúčastnili. Dva stálí 

členové družstva onemocněli, a protože se situace řešila jako obvykle na poslední 

chvíli, tak se prostě nevyřešila.    Soutěži v Žinkovech předcházela podobná situace, 

naštěstí s jiným koncem. Tentokrát se družstvo dalo dohromady, byť v náhradním 

složení a na soutěž odjelo. A tam, po dlouhých letech, vybojovalo krásné druhé místo. 

Může to možná někdo snižovat zvláštními okolnostmi, ale to místo na bedně bylo a já 

jim za to děkuji. 

    Na červencové a srpnové schůzi jsme řešili řekněme jisté rozpory ohledně toku 

peněz ve sboru, jejich účtování a vykazování. Spor se během podzimu trochu ohladil, 

ale pachuť zůstala… 

    V říjnu se konala druhá velká veřejná akce, kterou v obci pořádáme, a to je 

fotbalový turnaj. Velmi stručné hodnocení :  příprava dobrá, průběh bez problémů, 

účast sportovců slabá, účast diváků rovněž slabá – to zachraňuje Nová Ves - , z toho 

plyne slabší hospodářský výsledek akce. Budeme se muset zřejmě zamyslet nad 

sportovní stránkou akce i nad podstatně lepší propagací. Samozřejmě co neovlivníme 

je počasí a minulé dva ročníky prostě byla zima. Stánek s občerstvením měl tentokrát  

na starosti L. Trhlík – i to byl výsledek červencové schůze – a nebyly shledány 

problémy. Všem členům, kteří se do přípravy a průběhu turnaje zapojili, děkuji. 

Myslím, že už to celkem umíme a příští rok se nám to bude zvlášť hodit. 



    V sobotu před první adventní nedělí jsme ozdobili a rozsvítili velký vánoční 

stromeček. Velké poděkování za přípravu (zdobení) i za nácvik a provedení 

pěveckých vystoupení. Tato akce mně přijde rok od roku lepší a více navštívená, což 

jsem rád. Do budoucna musíme přijmout určité opatření – zřejmě vysazení nového 

stromu vedle toho velkého a během několika let nahrazení toho velkého stromu 

novým, protože L. Trhlík sice poskytuje zadarmo plošinu na zdobení, ale taky je 

nutné vždy sehnat někoho, kdo to ozdobí. Ve výšce, větru a zimě... Nicméně podařilo 

se a tak krásný a velký strom jako máme v Soběsukách jen tak někde nemají. Je to 

krásná příležitost, kde se občané mohou sejít a popovídat si, což se loni povedlo. 

    I v loňském roce kromě jmenovaných akcí byla i jiná činnost SDH. Na prvém 

místě samozřejmě podzimní brigáda, dětský den, Mikulášská nadílka atd.  Opravili 

jsme plot kolem horní nádrže, za což jsme dostali od obce finanční odměnu a prodali 

jsme také aspoň část dostupného železného šrotu, takže nějaký příjem přece jenom 

byl a rok jsme uzavřeli ekonomicky v plusu. 

    Plán činnosti na letošní rok podrobně probereme na příští schůzi, ale už teď chci 

zdůraznit, že nás čeká, mimo prakticky stejných akcí jako loni, také pořádání 

okrskové soutěže. Myslím, že jsme schopní ji slušně udělat, ale prosím  všechny 

členy i ostatní občany, aby si pořádání soutěže vzali za své, počítali s ní ve svých 

plánech a udělali všechno pro její zdar. 

    Závěrem chci poděkovat všem, kteří se na dobrých výsledcích loňského hasičského 

roku podíleli a odpusťte, že nebudu jmenovat. Byla by to stále ta samá jména jako 

každý rok. Je pro mě ctí s nimi pracovat. Do letošního roku přeji nám všem hodně 

zdraví a sil do osobního života i do práce pro hasiče a pro obec. 

 

Děkuji za pozornost 

Oldřich Pavelka 

starosta sboru 

 


